
ZAPISNIK 

sa 45. sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike Skupštine Crne Gore, 

održane dana 16. februara 2015. godine 

 

 

 

Sjednica je počela u 14.00 časova. 

 

Sjednicom je predsjedavao prof.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 

 

Sjednici su prisustvovali i članovi Odbora, poslanica Žana Filipović, poslanici Nikola Gegaj, 

Mevludin Nuhodžić, dr Jasmin Sutović i Koča Pavlović.  

 

Saglasno članu 65 Poslovnika Skupštine Crne Gore, opravdano odsutne članove Odbora, 

poslanika Darka Pajovića i Sulja Mustafića zamijenili su poslanica Azra Jasavić odnosno poslanik 

Almer Kalač. 

 

Sjednici nisu prisustvovali poslanici, Borislav Banović, Mićo Orlandić, Goran Danilović, Milan 

Knežević i mr Danko Šarančić. 

  

Sjednici su, takođe, prisustvovali i predstavnici službe Odbora: sekretarka Vesna Radulović i 

saradnici u Odboru Blagota Marunović, Jasmin Bojadžić i Dijana Mitrović. 

 

Sjednica je bila zatvorena za javnost. 

 

Predsjednik Odbora za međunarodne odnose i iseljenike prof. dr Miodrag Vuković, pozdravio je 

prisutne članove Odbora, g-đu Draganu Radulović, kandidatkinju za mjesto izvanredne i 

opunomoćene ambasadorke šeficu Stalne misije Crne Gore pri NATO na rezidentnoj osnovi sa 

sjedištem u Briselu, te uz jednoglasnu podršku članova Odbora pristupilo se razmatranju 

predloženog dnevnog reda. 

 

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od predloga 

dnevnog reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći  

 

 

 

D N E V N I    R E D : 

 

1.  DAVANJE MIŠLJENJA O G-ĐI DRAGANI RADULOVIĆ, KANDIDATKINJI 

ZA MJESTO  IZVANREDNE I OPUNOMOĆENE AMBASADORKE ŠEFICA 

STALNE MISIJE CRNE GORE PRI NATO NA REZIDENTNOJ OSNOVI SA 

SJEDIŠTEM U BRISELU. 

 

 



 

1. DAVANJE MIŠLJENJA O G-ĐI DRAGANI RADULOVIĆ, KANDIDATKINJI ZA 

MJESTO  IZVANREDNE I OPUNOMOĆENE AMBASADORKE ŠEFICA STALNE 

MISIJE CRNE GORE PRI NATO NA REZIDENTNOJ OSNOVI SA SJEDIŠTEM U 

BRISELU. 

 

 

Članovima Odbora za međunarodne odnose i iseljenike obratila se kandidatkinja za mjesto izvanredne 

i opunomoćene ambasadorke šefica Stalne misije Crne Gore pri NATO na rezidentnoj osnovi sa 

sjedištem u Briselu, g-đa Dragana Radulović. 

 

U prvom dijelu uvodnog izlaganja g-đa Radulović je posvetila pažnju najvažnijim temama 

definisanim na Samitu u Velsu. G-đa Radulović je navela da NATO nema vodeću ulogu u svjetlu 

odnosa krize u Ukrajini te da, takođe, prilagođava svoje aktivnosti u tom smislu, kao i po pitanju 

relacije NATO saveza i Rusije, činjenicom da su Baltičke zemlje, članice NATO-a, kao što su Poljska, 

Češka i ostale postkomunističke zemlje, zainteresovane za ova pitanje i drže ih konstantno u fokusu 

svojih interesovanja. Važna tema o kojoj se razgovaralo na Samitu jeste odnos NATO i EU i jačanje 

pomenute saradnje od političkog do praktičnog nivoa. Po prvi put su jasno definisani mehanizmi kako 

da se saradnja u praksi poboljša da bi se izbjeglo nopotrebno trošenje sredstava za iste zemlje koje 

učestvuju u misijama EU i NATO-a. Na Samitu u Velsu, razgovaralo se i o nepostojanju pravnih 

propisa kojima se reguliše iznos koje članice NATO saveza trebaju izdvajati za odbranu. U tom 

smislu, naglašena je potreba da države članice NATO saveza izdvajaju približnu i poželjnu sumu do 

granice od 2% BDP, što sada nije slučaj sa većinom država članica, posebno sa Evropskim, navela je 

g-đa Radulović. Države članice su se složile da je važno da se, zaustavi trend pada izdvajanja 

sredstava za odbranu, ako ga već nije moguće povećati. Takođe, g-đa Radulović je naglasila 

značajnost teme sajber kriminala, koja je bila zastupljena na Samitu u Velsu, koja se svakao tiče i 

Crne Gore u  perspektivi sajber kriminal može predstavljati veliku opasnost po bezbjednost država, 

činjenicom da sada ne postoji ni jedna međunarodna organizacija koja ima kapacitete da se izbori sa 

ovom globalnom prijetnjom. U tom smislu, g-đa Radulović je istakla da je NATO počeo konkretno 

da razvija svoje kapacitete kako bi uzeo primat, kao glavna organizacija, koja će imati svoje razvijene 

mehanizme za borbu protiv ovog problema.  

 

Tokom drugog dijela svog uvodnog izlaganja, kandidatkinja za mjesto izvanredne i opunomoćene 

ambasadorke šefica Stalne misije Crne Gore pri NATO na rezidentnoj osnovi sa sjedištem u Briselu, 

g-đa Radulović je posvetila pitanjima proširenja i pristupanja Crne Gore u NATO savez. Tema 



proširenja nije bila u fokusu prošlogodišnjeg Samita što ne znači da je zanemarena ili zapostavljenja 

politika otvorenih vrata. Na Samitu je jasno naglašeno da NATO ostaje privržen politici otvorenih 

vrata i da u tom smislu neće uticati bilo koja treća zemlja ili treća strana. Na Samitu je naglašeno da 

je NATO još uvjek veoma zainteresovan za stabilnost i bezbjednost Zapadnog Balkana, uključujući i 

Crnu Goru. G-đa Radulović je navela da je Crna Gora dobila specifičnu priliku, po prvi put u istoriji 

NATO-a, tkz mehanizam inteziviranih i fokusiranih razgovora, koji predstavljaju seriju ekspertskih i 

političkih sastanaka na ključne teme koje se tiču pristupanja Crne Gore u NATO koji će se održati u 

Briselu i Podgorici. Mehanizam inteziviranih i fokusiranih razgovora je počeo prošle godine i 

nastaviće se do samog ulaska Crne Gore u NATO savez. Ove vrste razgovora idu paralelno sa 

standardnim procesom AMP-a, godišnjeg plana za članstvo koje radimo već petu godinu za redom, 

koji predstavlja spisak obaveza koji se prilaže svake godine u oktobru a kojeg planiramo da ispunimo 

do narednog oktobra, navela je g-đa Radulović. Na kraju tog perioda, procjenjuje se naš učinak kada 

će se izvršiti i procjena inteziviranih i fokusiranih razgovora, na osnovu čega ćemo imati jasnu sliku 

da li je Crne Gora zadovoljava kriterijume koji su pred nama. G-đa Radulović se osvrnula i na glavni 

fokus u procesu pristupanja NATO savezu koji je je stavljen na četiti oblasti: Vladavina prava; 

Reforma sektora obrane; reforma sektora bezbjednosti; jačanje podrške javnog mijenja za članstvo u 

NATO. Pored političkog dijela, važno je jačati i projektnu saradnju sa NATO-om.  

 

Nakon uvodnih napomena kandidatkinje za mjesto izvanredne i opunomoćene ambasadorke šefica 

Stalne misije Crne Gore pri NATO na rezidentnoj osnovi sa sjedištem u Briselu, g-đe Radulović, prvi 

za riječ javio se poslanik Koča Pavlović, koji je naglasio zadovoljstvo što će upravo g-đa Radulović 

pokriti jedno tako važno mjesto. Poslanik Pavlović je ukazao da se organizovanom kriminalu i 

korupciji, kao vrlo ozbiljnim prijetjama po stabilnost države, mora posvetiti posebna pažnja i fokus, 

kako bi ulazak u NATO bio siguran. Na komentar poslanika Pavlovića, g-đa Radulović je navela da 

strateški koncept NATO saveza upravo podrazumijeva borbu protivi sajber terorizama, 

organizovanog kriminala, prirodnih nepogoda itd, te s stoga ulazak u ovu Alijansu prije svega 

podrazumijeva ispunjavanje ovih kriterijuma i samim tim osigurava zaštitu nakon prijema u istu.  

 

Druga za riječ se javila poslanica Azra Jasavić, koja je upitala g-đu Radulović kada je okvirni 

vremenski rok kada Crna Gora može postati punopravna članica NATO-a. Poslanica Jasavić, takođe, 

je izrazila bojaznost da bi Crnu Goru kao turističku destinaciju, mogla ugroziti izgradnja vojnih baza 

od strane NATO-a i u tom smislu upitala g-đu Radulović da li postoje određeni uslovi koji obavezuju 

Crnu Goru na izgradnju istih. Kandidatkinja za mjesto izvanredne i opunomoćene ambasadorke šefica 

Stalne misije Crne Gore pri NATO-u, naglasila je da ne postoji mogućnost građenja baze ili dolaženje 

vojnika iz razloga što postoje baze država koje se mogu ustupiti za određenu NATO operaciju. 



Izgradnja određenih vrsta baza se može dogoditi u slučaju da dođe do vojnih intervencija na toj 

teritoriji ili u slučaju da Crna Goru ponudi izgradnju, na primjer, trening centar za zemlje članice 

NATO-a za podvodno razminiranje, gdje je Crna Gora dobra. Samo našom odlukom ili inicijativom, 

vojne baze mogu biti izgrađene na teritoriji Crne Gore, te one nijesu obavezujuće u tom smislu, 

naglasila je g-đa Radulović. Osvrćući se na prvo pitanje poslanice Jasavić, g-đa Radulović je navela 

da datum uslaska i punopravnog odlučivanja Crne Gore u NATO savez, zavisi od održavanja 

narednog Samita u Varšavi koji bi se trebao održati sredinom 2016. godine. Nakon Samita počinje 

proces ratifikacije koji bi mogao trajati do šest mjeseci, tj do kraja 2016. godine. G-đa Radulović je 

naglasila da bi realni scenario ulaska bio prvi, eventualno drugi kvartal 2017. godine kada bi Crne 

Gora mogla postati punopravna članica NATO saveza.   

 

Poslanik Melvudin Nuhodžić se zahvalio g-đi Radulović što je objasnila važnost suštinskih pitanja 

kao što su (ne)izgradnja baza, vojna neutralnost, bezbjednost i sl koja, inače, najviše interesuju javnost 

Crne Gore. Poslanik Nuhodžić je naglasio uvjerenje da će g-đa Radulović ispuniti obaveze koja se od 

nje očekuju na tako važnoj poziciji.  

 

Nakon izlaganja svih zainteresovanih poslanika, Odbor je većinom glasova prisutnih podržao  

kandidaturu g-đe Radulović za mjesto izvanredne i opunomoćene ambasadorke šefica Stalne misije 

Crne Gore pri NATO-u. Predsjednik Odbora za međunarodne odnose i iseljenike prof. dr Miodrag 

Vuković uzeo je zaršnu riječ, zahvalio se prisutnima i poželio g-đi Radulović uspješnu diplomatski 

misiju u Briselu. 

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, sjednica je završena u 15:00h. 

 

 

SEKRETAR ODBORA                                                               PREDSJEDNIK ODBORA 

Vesna Radulović s.r.                                                                     prof. dr Miodrag Vuković s.r. 

 

 

 

Pripremio: 

Blagota Marunović  

 


